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Kutsutud: sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev, eelarvenõunik Elle Kaljurand 

 

Päevakord: 

  

1. Loa andmine moodulhoone soetamiseks Kõrveküla Põhikoolile ja eduka pakkujaga 

hankelepingu sõlmimiseks   

2. Tartu Vallavolikogu 20.04.2022 määruse nr 6 „Laeva Põhikooli põhimäärus“ muutmine   

3. Tartu valla 2024. aasta I lisaeelarve   

4. Arutelu ja päevakorras olevad küsimused 

 

 

Sotsiaalkomisjon kinnitab päevakorra ühehäälselt. 

 

 

 

1. Loa andmine moodulhoone soetamiseks Kõrveküla Põhikoolile ja eduka 

pakkujaga hankelepingu sõlmimiseks   

 

Eelnõud tutvustas sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev. 

 



Käesoleval ajal annab Tartu vallas linnaga piirnevatel aladel elavatele õpilastele põhiharidust 

Kõrveküla Põhikool. Vaatamata 2020. aastal valminud juurdeehitusele ei ole õppekohtade arv 

koolis käesoleval ajal piisav. Kõrveküla Põhikoolis tegutseb 2023/2024 õppeaastal 31 

klasskomplekti. Õppekohtade suurendamise vajadust kinnitab asjaolu, et 1. klass töötab viie 

klassikomplektina ja 2. klass nelja klassikomplektina. Kooli ruumiprobleemi lahendamist aitaks 

leevendada moodulhoone soetamine, mis oleks kasutatav õppetöö läbiviimiseks. Muuhulgas 

aitaks see vältida vajadust korraldada kooli õppetööd kahes vahetuses. 

Hankelepingu täitmise tähtaeg on 31. detsember 2024. a, selleks ajaks peab olema hoone 

paigaldatud ja väljastatud kasutusluba. Arvestades eelnevaid analoogseid hankeid, võib 

maksumuseks kujuneda ca 400 000 – 450 000 eurot pluss käibemaks. 

Vallavolikogult on loa taotlemine hanke läbiviimiseks vajalik, sest eelarves ei ole hetkel sellise 

investeeringuga arvestatud. Küll aga vabaneb valla 2024. aasta eelarves ca 500 000 eurot, sest 

algselt kavandatud kinnisvara soetus lastehoiu laienduseks asendatakse sõlmitavate 

halduslepingute alusel erasektorilt saadavate lapsehoiukohtadega. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt 6 komisjoni liiget. 

 

 

2. Tartu Vallavolikogu 20.04.2022 määruse nr 6 „Laeva Põhikooli põhimäärus“ 

muutmine  

 

Eelnõud tutvustas sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev. 

 

Õigusakti vastuvõtmine võimaldab Laeva Põhikooli lasteaiaosa tegevust korraldada selliselt, et 

seal on võimalik osutada ka lapsehoiuteenust sotsiaalhoolekande seaduse tähenduses.  

Varasemalt on Laeva Põhikooli lasteaiaosa suviti suletud. Muudatus võimaldab korraldada 

lasteaiaosa lahtiolekut suviti. Kokkuhoid puudutab kooli personali, kuna õpetaja palk on 

suurem kui lastehoius töötava lapsehoidja palk. 

Anne Aleksejev andis ülevaate laste arvust aastate lõikes. 

Laeva Põhikooli hoolekogu koosolekul arutatust andis ülevaate Karmen Kukk. Teadmata on 

mõju sügiste rühmade moodustamisele. Hoolekogus lepiti kokku, et vaadatakse otsa laste 

arvule sügisel 2024 ja selle põhjal korraldatakse rühmade toimimine uuel (lastehoid, liitrühm 

jms.) õppeaastal. Sügisel on lasteaed kindlasti avatud ja lapsevanemad saavad lastehoiu kohaga 

arvestada. 

Hetkel toimub veebiküsitlus, et teada saada reaalne lasteaiakohtade vajadus suvel. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt 6 komisjoni liiget. 

 

  

3. Tartu valla 2024. aasta I lisaeelarve   

 

Eelnõud tutvustas eelarvenõunik Elle Kaljurand 

 

2024 eelarve sai vastu võetud detsembris 2023 mil riigipoolsed muudatuse ei olnud teada. 

Toetusfondi ja tasandusfondi summad olid eelduslikud. Tänaseks päevaks on summad lukku 

pandud. Toetusfond väheneb kuna riik on paljud tegevusalad fondist välja võtnud. Summaliselt 



toetusfond vähenes ja tasandusfond suurenes. Kokkuvõtvalt tuli miinus kahe fondi peale 

13 000. 

Põhitegevuse tulem väheneb 100 000 keskmiselt, aga jääb 3 ml piiridesse. 

Investeerimistegevus ei muutu, muutub finantseerimistegevus kuna on korrigeeritud 

intressikulusid ja pangalaenude tagasimakseid. Intressikulud on suurenenud. 

Rahavoo seisukohalt on eelarve kogu aeg pingeline, aga vähemalt esimese nelja kuu laekumised 

on graafikus. Ei ole alalaekumist ei tulumaksus ega muudes maksudes. Hetkel läheb nii nagu 

on prognoositud. 

  

Õigusakti vastuvõtmise vajalikkuse põhjendus: 

• Korrigeerida riigieelarvest eraldatavad summad tulude eelarves; 

• lisada eelarvesse laekunud sihtfinantseerimine tegevuskuludeks; 

• lisada haridusasutuste personalikuludesse õpetajate töötasu alammääraga, 1820 eurot,  

seotud summad; 

• korrigeerida ja täpsustada eelarvesse kulude suurenemine ja vähenemine; 

• korrigeerida ja täpsustada põhivara soetuseks saadavat ja antavat toetust; 

• korrigeerida finantseerimistegevust vastavalt kinnitatud laenugraafikutele; 

• korrigeerida likviidsete varade jääki vastavalt 2023.a lõpujäägile. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt 6 komisjoni liiget. 

 

 

4. Arutelu ja päevakorras olevad küsimused 

 

Sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev tutvustas kahte projekti. 

Esimene projekt: 

2025 a jaoks kirjutas Sotsiaalministeerium täpsemalt välja, milline peab olema 

koduhooldusteenus. Üks komponent on isikuhooldusteenus ja teine inimese kodu eest 

hoolitsemine. Avanes Euroopa Sotsiaalfondi rahadest võimalus taotleda teenuse väljatöötamise 

raha. Taotlus tehti koos Kastre ja Kambja vallaga. Lootus saada juurde koduhooldustöötajaid. 

Tartu vallas on vaja töötajat, kellel on paremad teadmised isiku hooldamisest (nt. kes oskab 

süsti teha, isikuhügieeni teha). Kuna 2025 jõustub nõue vaadata üle inimese kodu, siis kolme 

valla peale taotleti heaolumeistri teenus, millega vaadatakse üle koduhooldusele tuleva inimese 

kodu. Täpsemalt, millised on kodus liikumis- ja pesemisvõimalused. Vajadusel aitame kodu 

kohandamisega. Samuti vaadatakse üle praeguste koduhooldusteenusel olevate inimeste kodud. 

Hetkel on Tartu vallas koduhooldusteenusel 20 klienti, Kambjal u 30 ja Kastrel 24. Kastre vallal 

on heaolumeister juba tööl ja nende kogemus on suureks abiks. 

Sellest tulenevalt Imeliste aastate projekti ei teha, vaid tehakse koduhooldusteenuse 

rakendamine.   

Vastust võiks oodata lähima kahe-kolme kuu jooksul. 

 

Teine projekt: 

Tartumaa Omavalitsusliidu poolt tehti projekti taotlus NEET noortele. Need on noored,  kes ei 

õpi ega tööta ja vajavad abi. Projekti raames saadi neljaks aastaks, koormusega 0,6, tööle noorte 

heaolu spetsialist. Spetsialisti ülesanne on käia koolides ja ennetada olukorda, anda ülevaade 

valikutest peale põhikooli lõpetamist. Spetsialist tutvustab tööle minemise, edasiõppimise ja 

täiendkursuste võimalusi. Välja on saadetud esimesed teavituskirjad.  Tartu vallas on selliseid 

noori 71 vanuses 16-29 aastat, kellest osad abi ei vaja. Tartu valla heaolu spetsialist on Kersti 

Raiküla. Info tema kohta on juunikuu Kuukirjas. 



Peamised välised koostööpartnerid selguvad hetkel toimuvate hangete lõppedes. Vallas sees 

suhtleb spetsialist noortekeskuste, koolide ja sotsiaalosakonnaga. 

Lisaks sellele projektile käivad koolides infot jagamas Rajaleidja, töötukassa, kutsekoolid. 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/     /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Karmen Kukk       Kadrin Krabbi 

juhataja       protokollija 

  


